
PROTOKÓŁ  NR XXI/2020 

Z SESJI RADY MIASTA ŚWID WIN 

z dnia 29 maja 2020 r. 

Porzqdek sesji:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. „Czas dla samorządu." 

3. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta w zakresie działań  podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w I kwartale 2020 r. 

S. Przedstawienie przez Burmistrza Miasta Świdwin oceny zasobów pomocy społecznej za 

2019 rok. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Świdwin z realizacji Programu Współpracy Miasta z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 r. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 r. 

8. Informacja Burmistrza Miasta Świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach 

na rok szkolny 2020/2021. 

9. Podjęcie uchwał: 

• Nr XXI/120/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na zadanie pn. „Przebudowa DW 151 odc. 

Świdwin 	- Słonowice" 

• Nr XXI/121/20 w sprawie zmian budżetu miasta na 2020 rok 

• Nr XXI/122/20 w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Świdwinie 

• Nr XXI/123/20 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta 

Świdwin na lata 2020-2026 

• Nr XXI/124/20 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w 

Szczecinie informacji o kandydatach zgłoszonych w wyborach uzupełniających na 

ławnika do Sądu Rejonowego Sądu Pracy w Białogardzie na kadencję  2020- 2023 
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10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie sesji. 

Ad.1 

Przewodnicząca Rady o godz. 12:00 otworzyła XXI sesję  Rady Miasta Świdwin, prowadzoną  w 

trybie online. 

Przewodnicząca sprawdziła obecność  radnych. Na 15 radnych obecni byli wszyscy radni, co 

stanowi ustawowe quorum. 

W dalszej części Przewodnicząca przedstawiła porządek sesji. 

Przewodnicząca poprosiła wszystkich uczestniczących w sesji o uczczenie minutą  ciszy św. p. 

pana Zbigniewa Piastuna, który zmarł  26 maja br. Był  to długoletni dyrektor Publicznej Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Świdwinie. 

Ad.2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pytania i wnioski jakie wpłynęły od przewodniczących 

zarządów osiedli, tj. od p. L. Dziewiatowskiej - pismo dot. zmiany nazwy ulicy Niedziałkowskiego 

(pismo stanowi załącznik nr 1 do protokołu), żeby zorganizować  referendum ws. proponowanej 

zmiany. 

Pani L. Dziewiatowska zwróciła też  uwagę  na samochód blokujący chodnik przy ul. Łącznej. 

Pytania pana W. Wyganowskiego:  

1/ Dlaczego po raz kolejny nie jest koszona skarpa przy cmentarzu, czy znowu musi interweniować  
Pani Przewodnicząca Rady jest to ignorowanie woli mieszkańców i lekceważenie stanowiska 

i osoby Pani Przewodniczącej Rady. 

2/ Na jakim etapie są  przygotowania do prac związanych z odprowadzeniem wód opadowych, które 

zalewają  nasze posesje, a Pan Burmistrz zobowiz ł  się  zrealizować  je w tym roku przed okresem 

letnim burzowym. 

3/ Mieszkańcy nie zgadzają  się  na ograniczanie oświetlenia na ulicy. 

4/ Kiedy zostaną  zamontowane dodatkowe dwie lampy na skarpie i dwie na przejściu (schody) z 

ul. Os. Chrobrego do ul. Połczyńskiej między posesją  nr 6 i 7. Są  to miejsca bardzo zaciemnione 

i niebezpieczne, którymi przechodzą  mieszkańcy do pracy i dzieci do szkoły. Czy trzeba jakiegoś  

nieszczęścia żeby Pan Burmistrz to zrozumiał. 
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Pytania p. H. Kurowskiej:  

1. Bardzo proszę  o odpowiedź  Mieszkańcom domków jednorodzinnych, jaką  decyzję  podjęto w 

sprawie podłączenia ich domów do miejskiego ogrzewania. 

2. Mieszkańcy ul. Broniewskiego oczekują  na odpowiedź, jakie decyzje zostały podjęte w sprawie 

zniszczenia gniazda Bociana? 

3. Kiedy jest planowana naprawa nawierzchni ulicy Miłej? 

Ad.3 

Przewodnicząca poinformowała o pismach, jakie wpłynęły do biura Rady w okresie 

międzysesyjnym, tj. pismo RIO w sprawie pozytywnej opinii na temat sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2019 rok oraz wniosek PPSP w Świdwinie w sprawie dofinansowania zakupu hełmów 

dla strażaków pełniących służbę  w Świdwinie. 

Ad. 4  Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w I kwartale 2020 r. 

Pan P. Feliński  Burmistrz Miasta przedstawił  informację  z realizacji zadań  za I kwartał  2020 r. - 

załącznik do protokołu nr 2. 

W dalszej części pani  B. Ociepa  Wiceburmistrz Miasta dodała, że wydział  oświaty wystąpił  o 

dofinansowanie zakupów laptopów dla szkół  w projekcie „Zdalna szkoła". W pierwszym rozdaniu 

zakupiono 87 sztuk, które zostały dostarczone do naszych placówek. Przystępujemy też  do drugiego 

rozdania. Jest możliwość  pozyskania 95 tys. zł  na zakup laptopów. 

Radni pytań  nie przedstawili. 

Ad. 5 Przedstawienie przez Burmistrza Miasta Świdwin oceny zasobów pomocy społecznej za 

2019 rok. 

Informację  przedstawił  pan  M. Dembiński kierownik MOPS. Informacja stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Radna A. Szafrańska  zapytała o problemy urzędów pracy, co zrobił  w tej sprawie MOPS i jaki jest 

pomysł  MOPS-u żeby te problemy zniknęły? 

Pan M. Dembiński  odpowiedział, że MOPS nie ma wpływu na funkcjonowanie urzędów pracy. 
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Ad.6 

Pan R. Chaiński kierownik Wydz. Oświaty przedstawił  „Sprawozdanie Burmistrza Miasta 

Świdwin z realizacji Programu Współpracy Miasta z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie za 2019 r." 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny W. Grzesiak  powiedział, że na ostatniej komisji oświaty zadał  pytania do pani 

Wiceburmistrz i do dziś  nie ma odpowiedzi. 

Radny przypomniał, że chodzi o stowarzyszenia, że były propozycje zwiększenia kwot wsparcia dla 

organizacji pozarządowych i zwiększenia kwot dla stowarzyszeń  sportowych; utworzenia rady 

działalności pożytku publicznego dla stowarzyszeń  i utworzenia funduszu pożyczkowego dla 

stowarzyszeń  i organizacji pozarządowych. 

Pani Burmistrz B. Ociepa  odpowiedziała, że jest w trakcie przygotowania informacji, jakie miasto 

ma możliwości i prosi jeszcze o chwilę  czasu. 

Radna A. Szafrańska  zapytała jakie są  wnioski w związku z tą  realizacją, bo podsumowanie na 

papierze jest takie, że jest dobrze. Co to znaczy? Czy są  jakieś  propozycje zmiany dotychczasowego 

stylu dofinansowywania organizacji pozarządowych? Jakie są  wnioski z tego sprawozdania? 

Pan R. Chaiński odpowiedział, że pracuje nad pomysłem, który pozwoli by rodzaj tych 

działalności uległ  modyfikacji i poprawie. 

Radny M. Dereń  zapytał: czy oprócz sprawozdań  finansowych są  prowadzone kontrole wydatków 

organizacji pozarządowych? 

Pan R. Chaiński  odpowiedział, że w sprawozdaniach rocznych, które przedkładają  organizacje jest 

sprawozdanie z realizacji budżetu i z zadań  merytorycznych. 

Pan Burmistrz dodał  odpowiadając na pytanie radnego W. Grzesiaka, że jest za stworzeniem rady 

pożytku publicznego ale inicjatywa powinna w tej sprawie wyjść  od organizacji pozarządowych. 

Natomiast co do funduszu pożyczkowego, to jesteśmy na takim etapie, aby robić  jak najwięcej 

szkoleń  dla organizacji pozarządowych i uczyć  je tego, jak pozyskiwać  środki zewnętrzne. 
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Ad.7 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 r. - informację  przedstawił  pan R. Chaiński. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad 8  Informacja Burmistrza Miasta Świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach na 

rok szkolny 2020/2021. 

Informację  przedstawił  pan R. Chański. Załącznik do protokołu nr 8. 

Radna I. Markiewicz  zapytała czy dzieci z przedszkole „Happy Days" dostaną  bilety na basen? 

Pan kierownik odpowiedział, że otrzymają  karnety. 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. 

Ad.9 

• Nr XXI/120/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na zadanie pn. „Przebudowa DW 151 odc. 

Świdwin - Słonowice" 

wynik głosowania: za - 15 głosów, jednomyślnie 

Radny J. Konat  zapytał  czy miasto dokłada się  fli  tylko finansowo do naprawy chodnika 

i na jakiej długości? 

Pan A. Kot  kierownik Wydz. KOŚ  odpowiedział, że ta dotacja to jest tylko kwota pieniężna 

i wszystkie sprawy związane z remontem będzie wykonywał  Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Pan Burmistrz  uzupełnił  odpowiedź  kierownika. Ogólna kwota to 100 tys, a my doldadamy 

około 30 tys. Będzie to na naprawę  odcinków chodnika, które są  w najgorszym stanie. 

Radny W. Grzesiak  zapytał  gdzie będzie kończyła się  naprawa? 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że to będzie na długości całej ulicy Szczecińskiej. 

Uzgodniliśmy z WZD, że główna przebudowa będzie dotyczyła miejscowości Słonowice, 
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bo tam jednak ta droga jest w najgorszym stanie i na zasadzie porozumienia między 

samorządami uzgodniliśmy, że ten odcinek wymaga pilnej naprawy i dlatego te pieniądze 

będą  tam skierowane. 

• Nr XXI/121/20 w sprawie zmian budżetu miasta na 2020 rok 

wynik głosowania: za - 15 głosów, jednomyślnie 

• Nr XXI/122/20 w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Świdwinie 

wynik głosowania: za - 15 głosów, jednomyślnie 

• Nr XXI/123/20 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta 

Świdwin na lata 2020-2026 

wynik głosowania: za - 15 głosów, jednomyślnie 

• Nr XX1J124/20 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w 

Szczecinie informacji o kandydatach zgłoszonych w wyborach uzupełniających na ławnika 

do Sądu Rejonowego Sądu Pracy w Białogardzie na kadencję  2020- 2023 

wynik głosowania: za - 15 głosów, jednomyślnie 

Ad. 10 

Radny W. Grzesiak zapytal: 

- czy informacje i pytania na komisjach są  przez pracowników urzędu i burmistrza traktowane 

poważnie? Brak reakcji na informacje radnego oznacza lekceważenie obowiązków pracowniczych 

przez pracowników i burmistrza. 

- kiedy będą  wywieszki przy wydziałach informujące co i kto tu załatwia? 

- dlaczego pracownicy nie maja identyfikatorów? 

Radny J. Kwiat zapytał  burmistrza: czy zostały rozpisane oferty przetargowe by poprawić  stan 

sytuacji przy posesji państwa O. przy ulicy Nad Regą, gdzie ci państwo są  ciągle zalewani. Kiedy 

będzie naprawiona instalacja, która dochodzi do separatora? 

Czy został  rozpoczęty drugi etap ulicy Podmiejskiej oraz ulicy Królowej Jadwigi? Na jakiej 

długości będzie pobudowana ulica Królowej Jadwigi wraz z infrastrukturą? 
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Radna I. Markiewicz zapytała burmistrza: czy jest szansa żeby dogadać  się  z wojskiem w sprawie 

boiska sportowego na osiedlu, żeby oddali to boisko albo żeby mieszkańcy mogli uprzątnąć  to 

boisko? 

Ad. 11 

Pan P. Feliński przystąpił  do udzielania odpowiedzi na zadane wcześniej pytania. 

Radnemu W. Grzesiakowi odpowiedział  burmistrz, że stara się  na wszystkie pytania odpowiedzieć. 

Temat identyfikatorów przedyskutuje z pracownikami, tak samo temat tabliczek. 

Na pytanie radnego J. Konata burmistrz odpowiedział, że myśli, że będą  realizowane 

wszystkie inwestycje, a szczególnie te, których nie można odłożyć. Do takich należy inwestycja u 

pana O., Podmiejska, Kołobrzeska. 

Radnej 1. Markiewicz burmistrz odpowiedział, że jest to teren wojskowy i jest problem, 

ponieważ  wojsko wstrzymało negocjacje w sprawie tych działek. 

Radny W. Grzesiak zapytał  burmistrza kiedy będzie zmiana znaku „Stop" na „Ustąp 

pierwszeństwa"i kiedy będzie załatwiona sprawa przejścia dla pieszych koło Hosso? 

Radna I. Markiewicz powiedziała, że mieszkańcom osiedla nie zależy na przejęciu terenu, tylko 

na posprzątaniu tego terenu żeby z niego korzystać  (mieć  pozwolenie na skoszenie trawy). 

Pan Burmistrz odpowiedział  radnemu, że w sprawie znaków prace są  zaawansowane, ale teraz ze 

względu na panującą  sytuację  wiele urzędów przedłużyło terminy. Był  projekt, wysłane są  pisma 

i czekamy na odpowiedź. 

Natomiast w kwestii boiska wojskowego, trzeba o zgodę  zapytać  właściciela terenu. 

Na pytanie pani L. Dziewiatowskiej odnośnie zmiany nazwy ulicy, to są  prowadzone konsultacje z 

mieszkańcami ulicy Niedziałkowskiego, które będą  trwały do 20 czerwca. 

Odnośnie pytania pana W. Wyganowskiego dotyczącego wygaszanych lamp, burmistrz 

odpowiedział, że co druga latarnia jest wyłączona. Około 500 lamp jest miasta, pozostałe lampy 

należą  do spółki. Koszty za przeprowadzenie prac przez spółkę  przewyższałyby oszczędności, więc 

miasto na to się  nie zdecydowało. Sytuacja jest analizowana na bieżąco cały czas. 

Skarpa będzie skoszona w najbliższym czasie. 

Odnośnie lamp, to w tym roku nie będzie to zrealizowane ze względu na budżet. Jest to kwestia do 

rozważenia w przyszłorocznym budżecie. 
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Temat zalewania jest nie tylko na osiedlu, ale dotyczy całego miasta, szczególnie 3 Marca, 

Nowomiejskiej, Wojska Polskiego na wysokości ZUS. Trzeba ten problem rozwiązać  globalnie w 

perspektywie wieloletniej. 

Na pytanie pani H. Kurowskiej burmistrz odpowiedział, że rozbudowa sieci na ulicy Miłej 

jest nierentowna dla MEC. Burmistrz dodał, że chciałby wrócić  do tematu dofinansowania zmiany 

systemu ogrzewania. 

Remont ulicy Miłej nie jest zaplanowany w budżecie na ten rok. 

Przewodnicząca Rady zapytała burmistrza w kwestii złożonego wniosku przez PPSP, prosząc o 

ustosunkowanie się  burmistrza do tego wniosku. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w zeszłym roku przychylił  się  do propozycji pana Komendanta, 

zakup kasków był  dofinansowany. W tym roku poczekajmy do czerwca, kiedy będą  dane na temat 

sytuacji finansowej miasta po kryzysie. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe do dnia 

31 maja br. 

Ad. 12 

Przewodnicząca Rady ogłosiła zakończenie sesji. 

Prętokołowała: 	 PrzewoĘiicząca Rady: 
J qJ 

M. Tyśzczuk 	 Monl1/tępniak 

Integralną  częścią  protokołu jest nagranie z sesji dostępne na stronie internetowej 
Urzędu Miasta Swidwin. 
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